
ÅRSBERETNING marts 2023

Selskabets formål er

• at fremme den videnskabelige og praktiske udvikling indenfor farmaci og anden farmaceutisk videnskab i

Danmark

• at fremme de faglige og sociale relationer blandt farmaceuter og andre akademikere med interesse for

farmaci og anden farmaceutisk videnskab i Danmark

• at repræsentere farmaci og anden farmaceutisk videnskab i Danmark i anliggender, der ikke er af

fagorganisatorisk natur

• uddeling af Selskabets guldmedalje.

Disse formål er søgt opfyldt blandt andet ved:

• Afholdelse af møder, workshops, konferencer m.m. inden for farmaci og anden farmaceutisk videnskab

• Deltagelse i råd og nævn, der har betydning for den fremtidige udvikling indenfor farmaci og anden farmaceutisk

videnskab i Danmark.

Antal medlemmer i DFS-marts 2023 er opgjort til 593. Selskabet havde per marts. 2022 592 medlemmer. Heraf 5

studerende.

Opdeling på Sektion Antal medlemmer

Analytikerringen 122

Biofarmacisektionen 107

Samfundsfarmacisektionen 158

Sektionen for klinisk farmaci 205

Sektionen for kvantitativ farmakologi (PopSim) 24

Betalende medlemmer i alt 593

Heraf studerende 5

Bestyrelsen har siden generalforsamlingen i marts 2022 bestået af

● formand, Helle Ølgaard McNulty (valgt)

● næstformand, Christian Bernstein Rubek (valgt)

● kasserer, Kamilla Rolsted (valgt)

● repræsentant for Analytiker-Ringen: Nikolaj Petersen

● repræsentant for Sektion for Klinisk Farmaci: Charlotte Vermehren

● repræsentant for Biofarmacisektionen, Stine Harloff-Helleberg

● repræsentant for Samfundsfarmacisektionen, Stine Westergaard repræsentant for Kvantitativ farmakologi-

PopSim-sektionen, Trine Meldgaard Lund

Desuden har bestyrelsen i perioden tilknyttet følgende associerede bestyrelsesmedlemmer:



● Anna Birna Almarsdóttir har overtaget EUFEPS arbejdet fra Korbinian Löbmann i løbet af året, som medlem af

bestyrelsen for EUFEPS

Som altid foregår hovedparten af selskabets aktiviteter i sektionerne. Bestyrelsen vil derfor sige en kæmpestor tak og

udtrykke dens anerkendelse for alt det fine arbejde, som foregår i sektionerne.

I løbet af året er der afholdt 4 events.

• Hvad laver en klinisk farmaceut?

• Complementary and Integrative Medicine

• Brain-drug seminar

• Apotekets kongressen

Plus lidt generalforsamlinger

Apotekskongressen var en stor succes, som det også fremgår af regnskabet.

I bestyrelsen har vi afholdt 3 fysiske og 6 virtuelle møder siden sidste GF. Det er min vurdering, at virtuelle møder

medvirker til at øge fleksibilitet i bestyrelsesarbejde. Det betyder eksempelvis, at det er muligt at afholde møder oftere

og med et godt møde engagement. Jeg vil gerne sige alle bestyrelsesmedlemmerne en stor tak for jeres fine arbejde.

Hjemmesiden og tilhørende sociale medieplatforme arbejdes der fortsat med. Det er noget vi skal holde fokus på og

udvikle fremtiden. Vi er stadigt tilfredse med investering i den nye hjemmeside fra 2020. Den var helt nødvendig. Der

stadigt et potentiale i at benytte DFS samarbejdsaftale med Pharmadanmark til kommunikation via studentermedhjælp

endnu mere.

Bestyrelsens arbejde med at udvikle det nye grafisk udtryk og logo blev afsluttet i forrige bestyrelsesperiode. Der har i år

været arbejdet med at øge kendskabet til emblemet. Der kommer flere og flere henvendelser på at få det tilsendt. Jeg

har selv lagt mærke til at flere på min lokale arbejdsplads bærer emblemet på arbejde. Det er meget glædeligt at se det

brugt i hverdagen.

Selskabets bestyrelse nyder godt af administrationsaftalen med PharmaDanmark. Vi har lige fået en ny

studentermedhjælp (Soaira) tilknyttet.

Selskabet har bevaret medlemskab af EUFEPS og har drøftet EUFEPS arbejde mere intensivt på møderne.

Professor Anna Birna Almarsdóttir har overtaget bestyrelsesarbejdet fra Korbinian Löbmann. Anna Birna har meldt sig

aktivt i EUFEPS internationale arbejde med blandt andet at øge fokus på klinisk- og samfundsfarmaci i regi af EUFEPS.

Det glæder vi os til at følge.

I efteråret har Pharmadanmark rettet henvendelse til bestyrelsen om en mulighed for mere samarbejde med selskabet i

regi af deres arbejde med Life Science strategien. Vi har lyttet og deltaget i dialogen. Det er vigtigt for bestyrelsen at

DFS-identitet sikres som fagligt selskab uden politisk engagement. Pharmadanmark arbejder videre med deres strategi

arbejde og DFS vil høre mere, når processen er længere fremme.

Sektion for klinisk farmaci desuden afgivet svar i et antal høringer i 2022
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